

Հաղորդումը Ռ. Ա. Հայկական ՍՍՀ բժշկական գիտությունը 1976—1980 թթ. և նրա խնդիրները XI հնգամյակում ՍՄԿԿ XXVI համագումարի և Հայաստանի ԿԿ XXVII համագումարի որոշումների լույսի ներքո	349
Ափոյան Վ. Թ., Ղազարյան Ա. Վ., Կարապետյան Ի. Ռ. Փայծաղի վնասվածքների խնայողական բուժման հնարավորությունները փորձարարական պայմաններում	355
Մխիթարյան Վ. Գ., Բաղդյան Գ. Ն. Գլխկոլիպիդների քանակական տեղաշարժերը ուղեղում արվածքների ժամանակ	360
Ռադայան Մ. Գ., Կարաջոյան Կ. Գ. «Ջերմուկ» հանքային ջրի աղդեցությունը ալոբուսանային շաքարախտով առնետների ֆոսֆոլիպիդային փոխանակության վրա	364
Միդոյան Ա. Ա., Գևորգյան Ժ. Ս., Հովհաննիսյան Ա. Ս. ԱՏՖ-ի աղդեցությունը սպիտակ առնետների երկկամների գործունեության որոշ կողմերի վրա	370
Հովսեփյան Ի. Ա., Աղառույան Ա. Վ. Մեխանիկական անոթային կարի օգտագործումով երկկամ-անոթային փորձարարական հիպերտոնիայի պայմաններում զարկերակի և սեփական երակային բերանակցման վերականգնման հարցի շուրջ	374
Ռուդոլֆիկ Ն. Գ. Միջկենտրոնական փոխհարաբերությունների վերլուծությունը օրգանիզմի վրա բարձր շերմաստիճանի առաջնային աղդեցության ժամանակ	378
Դոլինյան Լ. Ս., Տիգրանյան Կ. Տ. Սպիտակուցի կենսասինթեզի խանգարումը պարամոլիթոտային թունավորման ժամանակ	385
Ջակոբով Հ. Ա. «Կաթնային գործուն» որպես վտանգի գործոն կաթնագեղձի քաղցկեղի տարածման համար կանանց մոտ	391
Հայրապետյան Մ. Խ. Ավշային հանգուցների մետաստազների ախտորոշումը առաջնային դժվար հայտնաբերման ժամանակ	395
Շուրմուրյան Կ. Հ., Բաբայան Գ. Ա., Հաղորդումը Ռ. Ա., Աղիյան Ի. Բ., Յավրյան Լ. Ա., Մխիթարյան Կ. Վ., Ջաֆարյան Ռ. Գ., Լիմֆադենոլի ըմպանային օղակի պաթոլոգիայի որոշ հարցեր	402
Դանիելյան Է. Ն., Բաբայան Կ. Ռ. Մաշկի էլեկտրոդիմագրողականության որոշման եղանակի կատարելագործումը	408
Մխիթարյան Է. Ն., Ասատրյան Ռ. Բ., Սարգիսով Գ. Մ. Գլխկոլիպիդների մակարդակը սրտամկանի սուր ինֆարկտով տառապող հիվանդների մոտ կախված գեոմազնիսական դաշտի ակտիվությունից	415
Դարբինյան Վ. Ժ. Ցրված սկզբնական գեոկլիմատիկ բնութագրերը Հայաստանում	420
Դրամիյան Գ. Խ., Օկոն Գ. Գ., Ալլավերդյան Ա. Դ., Մելքոնով Գ. Դ., Սուխոմյան Զ. Ս. Արգանդի ստորին հատվածի մկանային շերտի մակրո-, միկրո- և անդրկառուցվածքների ձևաբանական առանձնահատկությունները 30 տարեկանից բարձր բազմածին կանանց մոտ	426
Մուրադյան Ղ. Մ. Միզածորանների պերիտոմատիկ ֆունկցիայի էլեկտրամկանագրական ուսումնասիրությունները տարբեր ուրետերոտոմիաների ժամանակ	433
Վարդապետյան Ն. Դ., Կյուրեղյան Մ. Գ., Նեյրոբրուցեյլոգով տառապող հիվանդների մոտ գլխուղեղի, ողնուղեղի և նստանյարդի նկատմամբ շրջող հակամարմինները	440
Պետրոսյան Շ. Թ. Փականցքային նյարդի ցողունի անատոմիայի և տեղագրության տարբերակները տարիքային տարբեր խմբերում	448
Նազարեթյան Է. Ն. Կոլսիցիների աղդեցությունը պարբերական հիվանդությամբ տառապող հիվանդների արյան լեյկոցիտների աղբյուրատ և աղբյուրահեղամիսազների ակտիվության վրա	454
Բելիչենկո Օ. Ի., Կլեմբովսկի Ա. Ա., Վարդանյան Գ. Դ. Նրիկամների գինեմիկական թրթռազրույթի և գրակրկնության կոմպլեքսային օգտագործումը երկկամային հիպերտոնիայի ժամանակ	457

Ամփոփումներ

Վարդանյան Լ. Վ. Լողական և տեսողական հալոցիցինացիաներով հիվանդների ուղեղի կեղևային դաշտերի կառուցվածքի վերաբերյալ	464
Պետրոսյան Շ. Թ. Ազդրային նյարդի ներցողունային կառուցվածքը տարբեր տարիքի մարդկանց մոտ	465

Арутюнян Р. А. Медицинская наука Армянской ССР в 1976—1980 гг. и ее задачи в XI пятилетке в свете решений XXVI съезда КПСС и XXVII съезда КП Армении	349
Апоян В. Т., Газарян А. В., Карапетян И. Р. О возможностях сберегательного лечения при травматических повреждениях селезенки в эксперименте	355
Мхитарян В. Г., Бадалян Г. Е. Сдвиги в содержании гликолипидов мозга при ожоговой травме	360
Бадалян М. Г., Карагезян К. Г. Влияние минеральной воды «Джермук» на обмен фосфолипидов у крыс с аллоксановым диабетом	364
Мидоян А. А., Геворкян Ж. С., Оганесян А. С. Действие АТФ на некоторые стороны деятельности почек у белых крыс	370
Осепян И. А., Азнаурян А. В. К регенерации артерио-аутовенозных соустьев в условиях экспериментальной рено-васкулярной гипертензии с применением механического сосудистого шва	374
Булочник Е. Д. Анализ межцентральных взаимоотношений при первичном действии высокой температуры на организм	378
Долинская Л. С., Тигранян К. Т. Изучение биосинтеза белка при хронической интоксикации парамолибдатом аммония	385
Чакров А. М. «Молочный фактор» как фактор риска при распространении рака молочной железы у женщин	391
Айрапетян М. Х. К диагностике метастатического рака лимфатических узлов при трудно выявляемом первичном очаге	395
Шукурян К. Г., Бабалян Г. А., Арутюнян Г. А., Азизян И. Б., Яврян Л. А., Мхелян К. В., Захарян Р. Г. Некоторые вопросы патологии лимфаденоидного глоточного кольца	402
Даниелян Э. Е., Бабалян К. Р. Усовершенствование способа определения электросопротивляемости кожи	408
Мхелян Э. Е., Асатрян А. Б., Саркисова Г. М. Уровень гликолипидов в крови у больных с острым инфарктом миокарда	411
Карамян Н. Н. Особенности болевого синдрома у больных, страдающих острым инфарктом миокарда, в зависимости от активности магнитного поля земли	415
Дарбинян В. Ж. Геоклиматические характеристики рассеянного склероза в Армении	420
Драптян Г. Х., Окоев Г. Г., Аллавердян А. Г., Мелкумова Т. Г., Сукиасян Д. С. Морфологические особенности макро-, микро- и ультраструктур миометрия нижнего сегмента матки многорожавших женщин в возрасте свыше 30 лет	426
Мурадян К. М. Электромнографические исследования перистальтической функции мочеоточников при различных уретеротомиях	433
Вартазарян Н. Д., Кюрегян М. Г. Циркулирующие антитела к тканям головного, спинного мозга и седалищного нерва у больных нейробруцеллезом	440
Петросян Ш. Т. Варианты анатомии и топографии запирающего нерва у людей разного возраста	448
Назаретян Э. Е. Влияние колхицина на активность аденилат- и аденин-дезаминазы лейкоцитов при периодической болезни	454
Беличенко О. И., Клембовский А. А., Вардамян Г. Д. Комплексное применение динамической сцинтиграфии и экхографии почек при нефрогенной гипертензии	457

Рефераты

Вартамян Л. В. К морфологии сосудов корковых полей мозга у больных со слуховыми и зрительными галлюцинациями	464
Петросян Ш. Т. Внутривольная структура бедренного нерва у людей разного возраста	465

CONTENTS

<i>Haroutyunian R. G.</i> The Medical Science of the Armenian SSR in 1976—1980 and Its Problems in the XI Five-Year in the Light of the SUCP XXVI and XXVII Armenian CP Congresses Decisions	349
<i>Apoyan V. T., Ghazarian A. V., Karapetian I. R.</i> On The Organ Saving Treatment Possibilities in Traumatic Injuries of the Spleen in the Experiment	355
<i>Mkhitarian V. G., Badalian G. E.</i> The Quantitative Changes of the Brain Glycolipids in the Burn	360
<i>Badalian M. G., Karagyozyan K. G.</i> Effect of "Djermouk" Mineral Water on the Phospholipid Metabolism in Rats with Alloxan Diabetis	364
<i>Midoyan A. A., Gevorgian J. S., Hovhannessian A. S.</i> The Effect of ATP on the Rat Kidney Activity	370
<i>Hosepian I. A., Aznaurian A. V.</i> On Regeneration of Artery-Autovenous Anastomosis in Conditions of Experimental Renovascular Hypertension with Application of Mechanic Vascular Suture	374
<i>Boulochnik E. D.</i> The Analysis of Intracental Interactions in Initial Effect of High Temperature on the Organism	378
<i>Dolintan L. S., Tigranian K. T.</i> Study of Protein Biosynthesis in Chronic Intoxication by Ammonium Paramolibdat	385
<i>Chakrov A. M.</i> "Milk Factor" as the Risk Factor in Prevalence of Comedocarcinoma in Women	391
<i>Hairapetian M. Kh.</i> On the Diagnosis of Lymph Nods Metastatic Cancer in Initial Focus Hard to Reveal	395
<i>Shoukourian K. H., Babayan G. A., Haroutyunian G. A., Azizian L. B., Yavrian L. A., Mkheyan K. V., Zakarian R. G.</i> Some Aspects of the Lymphadenoid Throat Ring Pathology	402
<i>Danteljan E. Ye., Babayan K. R.</i> Improvement of the Methods of the Skin Electroresistivity Determination	408
<i>Mkheyan E. Ye., Asatrian A. B., Sarkisova G. M.</i> The Level of Glycolipids in the Blood of Patients with Acute Myocardial Infarction	411
<i>Karazian N. N.</i> Peculiarities of the Pain Syndrome in Patients with Acute Myocardial Infarction Depending on the Activity of the Earth Magnetic Field	415
<i>Darbinian V. Zh.</i> Geoclimatic Characteristics of Multiple Sclerosis in Armenia	420
<i>Dramptian G. Kh., Okoyev G. G., Allaverdian A. G., Melkumova T. G., Soukassian D. S.</i> Morphologic Peculiarities of the Myometrium Macro-, Micro- and Ultrastructures of the Lower Uterine Segment in Women above 30 Years of Age Who Have Repeatedly Given Birth	426
<i>Mouradian K. M.</i> Electromyographic Investigations of the Ureter Peristaltic Function in Different Ureterotomies	433
<i>Vartazarian N. D., Kyureghian M. G.</i> Circulating Antibodies to the Brain, Spinal Cord and Sciatic Nerve Tissues in Patients with Neurobrucellosis	440
<i>Petrosian Sh. T.</i> Versions of Anatomy and Topography of the Obturator Nerve in Persons of Different Ages	448
<i>Nazaretian E. Ye.</i> Effect of Colchicine on the Leukocyte Adenylate and Adenine Deaminase Activity in Periodical Disease	454
<i>Belichenko O. I., Klembovski A. A., Vardanian G. D.</i> Complex Application of Dynamic Scintigraphy and Echography of Kidneys in Nephrogenous Hypertension	457

SUMMARIES

<i>Vardanian L. V.</i> On the Morphology of the Cortex Fields of the Brain Vessels in Patients with Acoustic and Visual Hallucinations	464
<i>Petrosian Sh. T.</i> Intratruncal Structure of the Femoral Nerve in Persons of Different Ages	465

